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PROTOKÓŁ nr VIII/11  
 
z VIII  sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 29 sierpnia 2011 roku w godz. od 1200 – 
1455 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Adama Mickiewicza 5.    
 

VIII  sesja Rady Miejskiej Żerkowa została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity z 2001 r. Dz. U. nr 142, poz. 1591 ze 
zmianami). 
W sesji uczestniczyło 14 radnych na ogólny stan 15 radnych. 
Nieobecny na obradach sesji Pan Robert Rogacki - usprawiedliwił nieobecność. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi gminy Żerków   
Lista obecności stanowi załącznik nr  2  do niniejszego protokółu. 
oraz: 

2.   Jacek Jędraszczyk    - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków, 
3. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Zygmunt Meisnerowski  -  radny Rady Powiatu Jarocińskiego, 
5. Iwona Monkiewicz   - przedstawiciel inwestora konsorcjum FX Energy       

                                                         Poland z s. w Warszawie i PGNiG SA w Warszawie             
                                                         O/Zielona Góra 

6.  Przedstawiciele mediów:  - „Gazeta Jarocińska”, Życie Jarocina. 
Porządek obrad VIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z  zaproszeniami i materiałami 
sesyjnymi przekazano  radnym w dniu 22 sierpnia 2011 r. na wspólnym posiedzeniu komisji 
stałych Rady Miejskiej Żerkowa.   
 
Punkt l - Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Pan Grzegorz  Andraszak o godz. 1200 otworzył  
VIII sesję Rady Miejskiej. Powitał Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, radnego Rady Powiatu 
Jarocińskiego Pana Zygmunta Meisnerowskiego, radych Rady Miejskiej Żerkowa, sołtysów oraz 
przedstawicieli lokalnych gazet i pracowników Urzędu. 
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, tak więc Rada jest władna 
podejmować prawomocne uchwały. 
 
Punkt 3 - Przedstawienie porządku obrad sesji. 
Przewodniczący zgłosił wycofanie projektu uchwały w sprawie powierzenia gminie … zadania  
z zakresu transportu publicznego ze względu na brak wystarczających danych aby podjąć 
prawomocną uchwałę oraz włączenie punku dotyczącą Informacji z wykonania budżetu za I 
półrocze 2011 r.    
Radni jednogłośnie przyjęli wniosek Przewodniczącego w obecności 14 radnych na sali obrad.  
Przewodniczący stwierdził, że projekt porządku wraz z wprowadzoną zmianą stanowi porządek 
obrad VIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad VII Sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  VII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 
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1) stwierdzenia wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Jarocinie na kadencję  
2012 – 2015, 

b) wybór Komisji Skrutacyjnej  
c) przedstawienie kandydatów, 
d) przedstawienie opinii Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników na kadencję 2012 – 2015, 
e) przeprowadzenie tajnego głosowania, 
f) ogłoszenie wyników 

2) sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych  
o inne formy wychowania przedszkolnego, 

3) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu położonego w północnej części miasta Żerków w rejonie ulicy Asnyka, 

4) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Żerków, 

5) zatwierdzenia Planu odnowy miejscowości Kretków, 
6) wprowadzenie zmian do budżetu na 2011 rok, 

8. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2011 r. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.   
11.  Zamknięcie obrad sesji.    
 
Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” powyższy porządek obrad. 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 
 
Punkt 4 - Przyjęcie protokołu z obrad  VII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokółu z poprzedniej sesji 
(bez odczytywania). 
W wyniku głosowania protokół z VII sesji  Rady został przyjęty jednogłośnie: 14 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” . 
 
Punkt 5 - Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Pan Wojciech Raś: 

1) zapytał na jakich zasadach został wydzierżawiony staw w Chrzanie, 
2) wnioskował o poprawienie nawierzchni asfaltowej ulicy Długiej po przeprowadzonej 

kanalizacji dotyczy to w szczególności odpływu wody. 
3) inwestycja remontu dachu na świetlicy w Chrzanie została przełożona na kolejny rok 

dlatego wnioskuję aby te środki przeznaczyć na wykonanie placu zabaw dla dzieci przy 
szkole, przed budowaną halą sportowa. 

Radny Pan Zdzisław Paluszkiewicz zapytał w jakim czasie zostanie położony dywanik asfaltowy 
w Śmiełowie. 
Radny Barański – do kogo należy budynek przy drodze powiatowej w Dobieszczyźnie  
k/ klasztoru Sióstr Salezjanek, który stoi  opuszczony i straszy. Mieszkańcy składają skargi, 
ponieważ w tym budynku nie została odłączona energia elektryczna, budynek ulega ciągłej 
dewastacji? 
Radna Pani Maria Sołtysiak – czy wiadomo, co jest z boiskiem koło szkoły w Stęgoszy, czy 
kostka została  zakupiona. 
Burmistrz kostka została zakupiona i prace można rozpocząć. 
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Punkt 6 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na VII sesji Rady Miejskiej       

Żerkowa. 
Powyższe sprawozdanie przedstawił przewodniczący Rady Pan Grzegorz Andraszak na podstawie 
materiałów opracowanych dla radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag, stanowi załącznik  
nr 4 do protokółu. 
 
Punkt 7 - Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  

1) stwierdzenia wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Jarocinie na kadencję  
2012 – 2015, 

a) wybór Komisji Skrutacyjnej  
Przewodniczący przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały i zwrócił się do radnych  
o zgłaszanie 3 kandydatur do składu komisji: 

1) Wojciech Raś 
2) Barbara Królak, 
3) Benedykt Bocian  

Kandydaci wyrazili zgodę na wykonywanie prac w komisji. 
Rada jednogłosie zaakceptowała skład osobowy Komisji Skrutacyjnej. 
 

b) przedstawienie kandydatów, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z kandydatami na ławników. 
 

c) przedstawienie opinii Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników na 
kadencję 2012 – 2015, 

Pani Barbara Urbańska - przewodnicząca Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników 
na kadencję 2012 – 2015 przedstawiła sporządzoną opinię o kandydatach na ławników. Opinia 
stanowi załącznik nr 5 do protokółu. 
 

d) przeprowadzenie tajnego głosowania 
Przewodniczący przedstawił radnym wzór karty do głosowania oraz zasady, jak należy głosować 
na ławników. 
Wzór karty do głosowania stanowi zał. Nr 6 do protokołu.  
Komisja Skrutacyjna rozdała radnym karty do głosowania i przeprowadziła tajne głosowanie. 
Przewodniczący zarządził 10 min przerwę w obradach na podsumowanie wyników głosowania. 
Wznowienie obrad o godz. 1300  
 

e) ogłoszenie wyników 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Wojciech Raś odczytał protokół z wyboru ławników 
do Sądu Rejonowego w Jarocinie: 

� Bajka Mieczysław, 
� Bożejewicz Teresa, 
� Ciszak Kinga, 
� Durczak Maria, 
� Masłowska Maria Danuta 

Protokół wraz z głosami  stanowi załącznik nr 7 do protokółu. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego w Jarocinie na kadencję 2012 – 2015 w obecności 14 radnych na 
sali  w trakcie głosowania.   
Uchwałę Nr VIII/51/11 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 sierpnia 2011 r. w sprawie 
stwierdzenia wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Jarocinie na kadencję 2012 – 2015,  
przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głów „wstrzymujących się” . 
Uchwała Nr VIII/51/11  stanowi  załącznik nr 8 do protokółu /. 
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2) sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych  

o inne formy wychowania przedszkolnego, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności  
14 radnych na sali  w trakcie głosowania.  
Uchwałę Nr VIII/52/11 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 sierpnia 2011 r. w sprawie sieci 
publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych  
o inne formy wychowania przedszkolnego, przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się” . 
Uchwała Nr VIII/52/11  stanowi  załącznik nr 9 do protokółu /. 
 

3) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu położonego w północnej części miasta Żerków w rejonie ulicy 
Asnyka, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności  
14 radnych na sali  w trakcie głosowania.  
Uchwałę Nr VIII/53/11 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 sierpnia 2011 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
położonego w północnej części miasta Żerków w rejonie ulicy Asnyka, przyjęto jednogłośnie: 14 
głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” . 
Uchwała Nr VIII/53/11  stanowi  załącznik nr 10 do protokółu /. 
 

4) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Żerków, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Wyjaśnił, że na sali 
znajduje się przedstawiciel inwestora Pani mgr inż. Iwony Monkiewicz. 
Burmistrz Pan Jacek Jędraszczyk wyjaśnił, że do Urzędu wpłynęło pismo z Przedsiębiorstwa 
Inżynierii i Środowiska BSB sp.j. w Zielonej Górze, które działa w imieniu i na rzecz 
Konsorcjum FX Energy Poland w Warszawie i Polskiego Górnictwa Naftowego i Gazownictwa 
SA w Warszawie Oddział w Zielonej Górze o wprowadzenie do studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Żerków, złóż gazu ziemnego Lisewo  
i Komorze. Burmistrz podkreślił, że w celu umożliwienia wydobycia z tych złóż gazu ziemnego 
konieczne jest wykonanie wielu inwestycji w tym budowy Ośrodka Grupowego Lisewo, 
połączenie odwiertów i budowy gazociągów w kierunku KGZ Radlin I. Do procedury 
planistycznej Przedsiębiorstwo zaproponowało Panią Iwonę Monkiewicz posiadającej duże 
doświadczenie związane z inwestycjami gazowymi. Firma zobowiązała się do pokrycia kosztów 
wynikających z opracowania przedmiotowego studium. 
Burmistrz poprosił obecną na obradach Panią Iwonę Monkiewicz do odniesienia się w sprawie 
wprowadzenia zmian do studium. 
Pani mgr inż. Iwona Monkiewicz zabierając głos jeszcze raz przedstawiła się oraz 
poinformowała, że reprezentuje Biuro Inwestycji, Technologii i Planowania Przestrzennego Sp. 
z o.o ze Skórzewa. Wprowadziła  radnych w historię działalności biura, które istnieje na rynku 
od wielu lat i m.in. wykonało wiele opracowań dla PGNiG i Konsorcjum FX Energy Poland  
w Warszawie. Powiedziała, że słuchając treści projektu uchwały dowiedziała się, że do zmiany 
„studium” będą włączone zadania publiczne, proponowane przez Gminę.  
Burmistrz wyjaśnił, że zorganizowano dlatego to spotkanie, aby racjonalnie podejść do sprawy 
aby zadania gminy i PGNiG połączyć w jedną całość. Gmina wcześniej wystąpiła do firmy 
zewnętrznej w celu rozpoczęcia prac wprowadzających zmiany do „Studium”. Burmistrz 
podkreślił, że gminie zależy aby te prace były wykonane w miarę szybko przy współpracy 
INTEGRY z Poznania, która zna doskonale nasze tereny… Nie mamy intencji ingerowania  
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w rozpoczęte prace, a wręcz naszym zamiarem  jest ujęcie w opracowywanym „Studium” zadań 
planowanych do realizacji przez Gminę. Planujemy ujęcie: drogi koniecznej w Kamieniu, na 
którą możemy uzyskać nieodpłatnie grunty z Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy 
w Poznaniu, terenu kompleksu boisk w Raszewach i terenu pod kopalnię kruszywa  
w miejscowości Libinia Mała, Stęgosz Sucha i Sierszew. Podkreślił, że zadaniem Gminy jest 
chronienie jej walorów. Wiemy, że jest to szczególny rodzaj inwestycji, który pojawił się  
i dlatego wystąpiliśmy o współpracę przez obie firmy planistyczne. Burmistrz uważał, że 
wywołanie jednej uchwały wprowadzającej zmiany do studium jest bardziej korzystne dla  
Gminy.  
Pani  Iwona Monkiewicz podkreśliła, że nić nie stoi na przeszkodzie aby Rada podjęła 
przedmiotowy projekt uchwały. Pismo, które wcześniej przedstawił Burmistrz wyraża, że będzie 
to jedna spójna inwestycja dla gmin gdzie  Przedsiębiorstwo Inżynierii i Środowiska BSB sp.j.  
w Zielonej Górze pokryje koszty związane z opracowaniem  „Studium” tj zadaniami 
publicznymi. 
Burmistrz zaznaczył, że złoża gazu znajdują się  na terenie gminy Pyzdry, a przez teren gminy 
Żerków będzie przebiegał rurociąg, który łączy odwiert Ośrodka Grupowego Lisewo  z  KGZ 
Radlin. Trasa przebiegu rurociągu jest pokazana na mapie a wcześniej przez Firmę została 
uzgadniana z  właścicielami gruntów.  
Pani  Iwona Monkiewicz poinformowała, że gmina za gazociąg ø 300 otrzyma podatek od 
nieruchomości (2% od wartości inwestycji) będą to przychody dla gminy. Każda działalność 
człowieka wpływa na środowisko. W tym przypadku będzie maksymalne ograniczenie 
negatywnego wpływu na środowisko, będzie to polegało na spalaniu gazu w formie świeczki jest 
to tzw. gaz surowy, który zawiera w pierwszej fazie sporo zanieczyszczeń i po oczyszczeniu 
będzie wprowadzany do innej sieci, gazowniczej dystrybucyjnej. Najistotniejsze w tej chwili jest 
rozpoczęcie postępowania środowiskowego w celu wykonania prognozy środowiska, która 
zostanie Państwu przedstawiona w chwili uchwalania zmian z jakimi zagrożeniami, 
niebezpieczeństwami można się liczyć i jakie zostaną zastosowane techniczne rozwiązania 
ograniczenia uszkodzeń środowiska. 
Radny Janusz Szóstek -  rurociąg zostanie wykonany pod dnem Prosny, którym  będzie 
przepływał gaz  z Ośrodka Lisewo do KZG Radlin. W związku z tym mam pytanie czy nasze 
miejscowości w tym rejonie mają szansę na przeprowadzenie gazyfikacji, czy przy budowie 
rurociągu gazowego o wysokim ciśnieniu można przeprowadzić rurociąg o niskim ciśnieniu  
w celu zgazyfikowania danej miejscowości, czy jest taka możliwość techniczna?. 
Pani  Iwona Monkiewicz trudno mi na tego rodzaju pytanie odpowiedzieć bo są to dwie różne 
firmy Wielkopolska Spółka Gazownicza rozprowadza gaz oczyszczony, który jest używany  
w gospodarstwach domowych, a wydobycie gazu prowadzi inne przedsiębiorstwo. Firma, która 
będzie eksploatować złoże zajmuje się poszukiwaniem surowego gazu. Podkreśliła, że w miejsce 
wydobytego gazu będzie zatłaczana woda aby nie tworzyła się pustka, aby nie przerwano tzw. 
baz geologicznych. Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska w chwili wykonania projektu 
zmian „Studium” i prognoz środowiska, dokonuje jego oceny. Po uzyskaniu pozytywnych opinii 
rada gminy może przystąpić do uchwalenia zmian w „Studium”. Podkreśliła, że sprawa 
odbiorców gazu należy do zainteresowanych bowiem na etapie zmiany „Studium” czy planu 
można zawrzeć umowy cywilno prawne, za pośrednictwem PGNiG, które wyraziło by lub 
chciało pomóc w tym, żeby z kolei zmobilizować Wielkopolską Spółkę Gazowniczą, aby 
rurociągi dystrybucyjne na terenie występowania gazu wykonać. 
Burmistrz – mamy dwa tematy, żeby w miarę szybko opracować zmiany do „Studium” i bez 
uszczerbku dla środowiska został położony gazociąg dużego ciśnienia oraz  jak sensownie 
wywołać uchwałę, żeby nie blokowała finansowo budżetu gminy. 
Przewodniczący – zwrócił się z pytaniem, jakie korzyści w skali roku z tej inwestycji może mieć 
gmina? 
Pani  Iwona Monkiewicz – jest to podatek od nieruchomości (2% wartości inwestycji) + koszty  
z eksploatacji z tego 60 % dla gminy + 40 % dla Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. 
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Radny Wincenty Bogaczyk – odwierty, które widnieją na mapie nie są na terenie naszej gminy  
i z nich nie będziemy mieli korzyści. Dlatego nie obiecujmy sobie wielkich korzyści 
W wyniku prowadzonej inwestycji doszło do przerwania wielu melioracji na gruntach rolnych  
w wyniku czego rolnicy mimo uzyskanego odszkodowania za udostępnienie gruntu ponieśli 
szkody w uprawach rolnych. W związku z tym poprosił Skarbnika o przedstawienie wpływów  
z podatku od rurociągów istniejących na terenie gminy. 
Pani  Iwona Monkiewicz – rozumiem Państwa obawy, ale to nie zwalnia nikogo aby wykonawcę 
pilnować podczas prowadzonych prac przy gazociągu. 
Burmistrz – powiedział, że rurociągi zalicza się do budowli od których gmina może uzyskać 
podatek. Wielkość podatku będzie wiadoma po przeprowadzeniu przetargu na realizację 
inwestycji, kiedy będzie wiadomy kosztorys. 
Radny Janusz Szóstek zaproponował aby spotkać się z inwestorem w celu zasięgnięcia szerszych 
wiadomości o prowadzonej inwestycji czy byłaby szanse zgazyfikowania naszych miejscowości. 
Burmistrz – uznał pytanie radnego za zasadne. Kilka lat do tyłu był plan dalszej gazyfikacji 
gminy z rozszerzeniem na miejscowości Kamień i dalej na Dobieszczyznę, który upadł  
w związku z niechęcią niektórych mieszkańców. Sprawa ponownie się odrodziła, ponieważ 
Spółdzielnia Mieszkaniowa w Raszewach wystąpiła z pismem o doprowadzenie gazu do bloków 
w Kamieniu, z którym wystąpili do Gazowni w Kaliszu. 
Radny Janusz Szóstek – uważał, że należy skorzystać z  faktu, że w rejonie wschodnim gminy 
będzie eksploatowany gaz, którym można by zgazyfikować pozostałe wioski gminy. 
Skarbnik Gminy – wyjaśniła jakie dochody ma gmina z tytułu podatku od nieruchomości 
gazowniczych na terenie gminy Żerków – ok. 47.000,00 zł miesięcznie, które opłaca PGNiG  
w Zielonej Górze. 
Burmistrz – uważał, że należy przeprowadzić rozmowy z przedstawicielami PGNIG w temacie 
pomocy w przeprowadzeniu dalszej gazyfikacji gminy.    
Pani  Iwona Monkiewicz – podziękowała za zaproszenie oraz powiedziała, że mimo iż 
reprezentuje inwestora ale będzie realizowała zmiany dla „Studium” dokumenty, które będą 
własnością gminy dlatego będzie broniła interesu Gminy, ponieważ bierze za wykonaną pracę 
odpowiedzialność. Popełniając błąd może stracić uprawnienia do wykonywania zawodu. 
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały  
w obecności 14 radnych na sali  w trakcie głosowania.  
Uchwałę Nr VIII/54/11 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 sierpnia 2011 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Żerków, przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” . 
Uchwała Nr VIII/54/11  stanowi  załącznik nr 11 do protokółu /. 
 

5) zatwierdzenia Planu odnowy miejscowości Kretków, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z harmonogramem planowanych do realizacji 
przedsięwzięć w miejscowości Kretków w latach 2011 - 2018. Podkreślił, że pomoc dla parafii 
jest niezbędna z uwagi na zaistniałe zdarzenie, że część wnętrza kościoła uległa spaleniu. 
Burmistrz – potwierdził, że opracowanie takiego dokumentu jest potrzebne jako dokument aby 
parafia mogła złożyć wniosek o pomoc finansową do Urzędu Marszałkowskiego. Jeżeli to się 
uda i uzyskają środki na odnowienie spalonego kościoła to Rada nie będzie musiała dokładać do 
tego zadania. Maksymalna kwota o jaką mogą się ubiegać to 500 tys. zł a opracowany plan 
odnowy jest dodatkowym dokumentem wymaganym przy złożeniu wniosku. 
Przewodniczący wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Uchwałę Nr VIII/55/11 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 kwietnia 2011 r. w sprawie 
zatwierdzenia Planu odnowy miejscowości Kretków, przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” . 
Uchwała Nr VIII/55/11  stanowi  załącznik nr 12 do protokółu /. 
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6) wprowadzenie zmian do budżetu na 2011 rok, 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy Panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie  
projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. Nadmienił, że projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że ogółem zwiększa się budżet po stronie: 

• dochodów do kwoty   34.056.133,93  zł 
 z tego: 

- dochody bieżące w kwocie     31.622.224,16 zł 
 - dochody majątkowe w kwocie      2.433.909,77  zł 

 
• wydatków do kwoty   40.820.133,16  zł 

 z tego: 
 - wydatki bieżące w kwocie      29.925.834,16  zł 
 - wydatki majątkowe w kwocie    10.894.300,-     zł 
 
Skarbnik Gminy przedstawiając projekt uchwały wyjaśniła, że zwiększa się dochody własne:  
|w dziale 010 o 4.000,- zł - odsetki od wpłat za wodę, w dziale 700 o 800,- zł - odsetki od 
czynszów i 4.000,- zł - zwrot podatku VAT w celu zrównoważenia budżetu. 
W rozdz. 70005 o 530,- zł - większe wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania.  
W dziale 754 o 19.000,- zł wpłaty na zakupy wyposażenia dla OSP, w dziale 756 o 150.000,- zł 
większe dochody podatku dochodowego od osób prawnych, dziale 852 rozdz. 85203  
o 5.870,- zł są to dochody 5% od dochodów budżetu państwa, rozdz. 85212 odsetki 800,- zł  
i ściągnięte należności z wypłaconych świadczeń 5.000,- zł, dziale 921 dobrowolna wpłata 
10.000,- zł  od sołectwa Miniszew na rzecz sali wiejskiej. 

Skarbnik gminy poinformowała, że Burmistrz Miasta i Gminy Żerków zawarł umowę   
z Urzędem Marszałkowskim w Poznaniu na udzielenie dotacji celowej w kwocie 79.500,- zł  
z przeznaczeniem na przebudowę drogi dojazdowej w Śmiełowie. Podpisał także umowę    
z Województwem Wielkopolskim w Poznaniu na kwotę 7.796,- zł z przeznaczeniem na remont 
placu zabaw w Raszewach. 
 Ponadto Wojewoda Wielkopolski zwiększył plan dotacji celowej o kwotę 22.750,- zł na 
zakup podręczników w ramach Rządowego programu pomocy uczniom na 2011 rok oraz 
zwiększył plan dotacji celowej o kwotę 84.917,- zł na dofinansowanie realizacji programu 
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 
 Również pismem z dnia 08.08.2011 r. Wojewoda Wielkopolski zwiększył plan dotacji 
celowej o kwotę 15.100,- zł dla Środowiskowego Domu Samopomocy w m. Raszewy na 
malowanie pomieszczeń oraz remont urządzeń technicznych i instalacyjnych. 
Ogółem plan dochodów i wydatków zwiększył się o kwotę 776.243,- zł. 
Powyższe zwiększenie dotacji celowych dla gminy zwiększyło plan wydatków na określone 
zadania.  

Krajowe Biuro Wyborcze Delegatura w Kaliszu ustaliło plan finansowy w kwocie 8.930,- 
zł na przygotowanie i przeprowadzenie wyborów do Sejmu i Senatu Rzeczpospolitej Polskiej 
zarządzonych na dzień 9  października 2011 r.. 

Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji  przydzieliło środki na usuwanie 
klęski żywiołowej na zadanie ,, Remont dróg gminnych w m. Chwałów w wysokości dotacji 
380.000,-żł,  
Zwiększony plan dochodów własnych przeznaczono na zwiększenie wydatków: 
- w dziale 600- ogółem zwiększono plan o 489.500,- zł, własne środki przesunięto  

i zwiększono plan na zakup tłucznia i remont dróg gminnych,  
 W dziale tym również dokonuje się zmiany klasyfikacji wydatków na usuwanie 

skutków powodziowych dotyczących „Remontu – odbudowy dróg gminnych w 
m. Chwałów”, było zaplanowane w dziale 600-60016-6050       

                          a winno być 600-60078-6050 plan 500 000,-zł. 
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- w dziale 754- zwiększono plan ogółem o kwotę 39.400,- zł w tym: na opłacenie składki ZUS- 
od umowy zlecenia, zakup wyposażenia dla OSP oraz zakup motopomp dla OSP 
Komorze, Dobieszczyzna, Żerków. 

- w dziale 801-  zwiększono plan ogółem o 26.139,- zł w tym: dotacji dla Stowarzyszenia 
Lubinia Mała i Stowarzyszenia Ludwinów szkół i oddziałów przedszkolnych 
łącznie o kwotę 36.000,- zł. 

 Zaoszczędzone środki w szkołach podstawowych i gimnazjum przeniesiono  
i zwiększono plan o 129.683,- zł na powstające oddziały przedszkolne oraz 
dofinansowanie do obozu w Chalinie. 

- w dziale 852- zwiększono plan ogółem o 132.317,- zł w tym: o 26.500,- zł na usługi 
opiekuńcze oraz ustalono plan 5.800,- zł na zwroty niezgodnie pobranych 
świadczeń z funduszu alimentacyjnego, 

- w dziale 854- zwiększa się plan ogółem o 72.161,- zł w tym: 35.000,- zł na zakup środków 
żywności i przygotowanie posiłków dla obozów i kolonii, dofinansowanie obozu 
w Chalinie. 

- w dziale 900- zaoszczędzone środki na energii w kwocie 100.000,- zł przesuwa się na 
wykonanie nowych punktów oświetleniowych dla m. Stęgosz  
i Dobieszczyzna oraz w rozdz. 90002 przesuwa się w planie 5.000,- zł z usług na 
zakup części dla spycha (wysypisko śmieci). 

- w dziale 921 – zmniejsza się plan na remontach a przesuwa się zaoszczędzone środki na dział 
926 na budowę bieżni do rzutu oszczepem 

Skarbnik Gminy podkreśliła, że wprowadzone zmiany są niezbędne w celu prawidłowego 
wykonania budżetu. 
Radny Janusz Szóstek – czy przetarg na drogę w Chwałowie został rozstrzygnięty? 
Burmistrz - tak 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności  
15 radnych na sali  w trakcie głosowania.  
Uchwałę Nr VIII/56/11 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 sierpnia 2011 r. w sprawie 
wprowadzenia zmian do budżetu na 2011 rok przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” . 
Uchwała Nr VIII/56/11  stanowi  załącznik nr 13 do protokółu /. 
 
Punkt  8 – Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2011 r.. 
Przewodniczący poinformował, że Informacja z wykonania budżetu za I półrocze oraz 
informacja o kształtowaniu się WPF wpłynęły do Biura Rady Miejskiej Żerkowa w dniu  
5 sierpnia 2011 r. Dnia 10 sierpnia Komisja Rewizyjna dokonała analizy informacji nie wnosząc 
zastrzeżeń. Komisje stałe Rady w dniu 22 sierpnia br. na wspólnym posiedzeniu dokonały 
analizy informacji. Informacje zostały przesłane Regionalnej Izbie Obrachunkowej w celu 
wydania opinii. 
Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania uwagi odnoście przedstawionych informacji. 
Radni nie mieli pytań do informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2011 r.  
 
Punkt  9 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Burmistrz udzielił odpowiedzi na zapytania radnych: 
Radnego Wojciecha Rasia: 

1) Pan radny pytał o dzierżawę stawu w Chrzanie – umowę dzierżawy zawarto w dniu  
22 lipca 2011 r. po procedurze przetargowej. Burmistrz przedstawił także powierzchnię 
działki na której znajduje się staw oraz poinformował, że umowę zawarto na okres 10 lat. 

2) sprawę poprawienia nawierzchni asfaltowej ulicy Długiej po przeprowadzonej kanalizacji  
monitowałem wykonawcy i spływy wykonano zgodnie z życzeniem właścicieli posesji 
oraz sztuki budowlanej. Jest to droga powiatowa dlatego po zakończeniu robót, Zarząd 
Dróg dokona odbioru tego odcinka drogi. 
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3) inwestycja remontu dachu na świetlicy w Chrzanie została przełożona na kolejny rok, 
ponieważ będziemy się starać o środki pomocowe. Dlatego należy wykonać kosztorys na 
wszystkie prace. W tej chwili stać nas na bieżące remonty i jeżeli dach przecieka to 
należy go zabezpieczyć, żeby przetrwać do kolejnego roku. Obecnie realizujemy salę 
gimnastyczną, która budowana jest na działce przy szkole jako sala ogólnie dostępna dla 
wszystkich mieszkańców. Środki unijne w wysokości 490 tys. zł uzyskano nie na 
rozbudowę bazy szkolnej tylko na budowę Środowiskowej Sali Sportowej w Chrzanie  
z przeznaczeniem dla wszystkich mieszkańców. Sala stanowi budynek wolnostojący aby 
zachować trwałość projektu i nie może być połączona łącznikiem ze szkołą. To wcale nie 
znaczy, że w przyszłości nie będzie można wybudować łącznika. Musimy zabezpieczyć 
cały teren przy budowanej sali i szkole aby dzieci były bezpiecznie na terenie szkoły 
Prace przy budowie postępują dobrze i powinny być oddane zgodnie z umową.   

Radny Wojciech Raś – może w tym roku coś innego,  plac zabaw przy sali. 
Burmistrz – budżet ma określone środki, nie ma planu zagospodarowania terenu przy Sali na 
plac zabaw. Jest to mały obszar i trzeba zostawić go jako wolny teren z przeznaczeniem na 
apele szkolne. Jeżeli  chodzi o plac zabaw to na ten cel szkoła może pozyskać środki  
z programu „Radosna Szkoła” . Wniosek będzie składany we wrześniu i jeżeli będą  
propozycje to proszę napisać, ale do realizacji w roku 2012. 
 
Radnego Zdzisława Paluszkiewicza 
Burmistrz – sprawa drogi w Śmiełowie, najchętniej drogi tej, bym nie robił, aby ukarać 
mieszkańców, którzy nagminnie zapychają kanalizację ściekową odpadami stałymi.  
W ostatnim czasie nie ma tygodnia aby do Śmiełowa nie był kierowany beczkowóz w celu 
odblokowania sieci kanalizacyjnej. Burmistrz podkreślił, że we wszystkich miejscowościach 
mieszkańcy przestrzegają reguł rzutu ścieków do kanalizacji a w Śmiełowie tego nie chcą się 
nauczyć. Najczęściej zdarza się to w wolny dzień tj. w sobotę. …Staramy się realizować 
wszystkie konieczne zadania publiczne, aby mieszkańcom żyło się lepiej, ale w tej sytuacji 
brakuje słów i dlatego zastanawiam się czy robić kolejne zadania w tej miejscowości… 
Podkreślił, że do planowanej drogi w Śmiełowie gmina dołożymy 250 tys. zł, a roboty 
rozpoczną się ok. 20 września 2011 r. 
Jeżeli chodzi o dalsze drogi to jesteśmy po przetargu na remont drogi w Chwałowie z 4 ofert  
wyłoniono najkorzystniejszą na kwotę 420 tys. zł. Umowa zostanie podpisana  
w najbliższych dniach. 
 
Radnego Jana Barańskiego 
Burmistrz – Pan jest bardziej zorientowany kto jest właścicielem. Właściciel przekazał 
gospodarstwo i budynki za emeryturę, jeżeli ktoś tam mieszka to powinien się posesją 
opiekować. Budynek nie jest własnością gminy, a gmina nie jest zainteresowana aby go 
przejąć. 
 
Radnej Marii Sołtysiak 
Jeżeli chodzi o boisko przy Szkole Podstawowej w Stęgoszy to dokonano zakupu kostki 
brukowej i należy przystąpić do prac.  

 
Punkt  10 – Wolne głosy, wnioski, komunikaty. 
Burmistrz korzystając z udzielonego głosu  poinformował, że 30 sierpnia br. na terenie gminy 
przebywać będzie ok. 400 emerytów z Wielkopolski i o godz. 10.00 we wtorek rozpocznie się 
Biesiada III wieku.  
Burmistrz poinformował także o rozpoczęciu roku szkolnego 2011/2012 i przypadającej kolejnej 
rocznicy wybuchu II wojny światowej. Burmistrz zachęcił radnych do uczestniczenia w tym dniu 
o godzinie 900 w uroczystym złożeniu kwiatów pod pomnikiem na Rynku w Żerkowie.  
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Wiceprzewodnicząca Barbara Urbańska – jestem dłużna  przekazania informacji z imprez,  
w których uczestniczyłam: 
• w dniach od 4 – 8 lipca br. dzieci naszej gminy uczestniczyły w 5 dniowej wycieczce do 

zaprzyjaźnionej holenderskiej Gminy Aa en Hunie. Ponadto z gminy udział w wycieczce 
wzięli Burmistrz. p. Benedykt Bocian i ja. Stowarzyszenie przygotowało bogaty program 
pobytu, było wiele atrakcji, z których dzieci skorzystały. Ostatni dzień pobytu był 
spotkaniem z władzami, na które przyszło trzech wice burmistrzów. Z rozmów, które 
przeprowadziliśmy z władzami strony holenderskiej nie było zainteresowania przedłużeniem 
umowy o współpracy  międzygminnej. Jedynie  Stowarzyszenie popierało dalsze kontakty, 
ale w ramach nowego programu, uczestniczenia w nich młodzieży, a nie dzieci. Dlatego 
wyszła obietnica, że gmina Żerków przystąpi do tego programu. 
Burmistrz – władze gminy holenderskiej są chłodno nastawione na dalszą współpracę  
z uwagi na nałożony obowiązek oszczędzania w związku z kryzysem…Mówią, że są za 
współpracą ale mamy szukać funduszy z którymi jest trudno.. Jutro będą przebywać na 
terenie gminy przedstawiciele straży holenderskiej Gminy Aa en Hunie z wizytą prywatną, 
jeszcze raz prowadzimy rozmowy w  temacie dalszej współpracy.   

• Uczestniczyłam także w Dniach Kosakowa. Władze Kosakowa zorganizowały spotkanie dla 
przedstawicieli zaprzyjaźnionych gmin, na którym Wójt prosił o przekazanie pozdrowień  
i potwierdził dalszą współpracę miedzy gminami. Ponadto wyraził chęć pośredniczenia  
w wyjazdach dzieci gminy Żerków na Litwę do miejscowości (szkoły) zaprzyjaźnionej  
z gminą Kosakowo. W imprezie tej udział wzięła Orkiestra Dęta z Żerkowa z pięknym 
programem.. Możemy być dumni z występu orkiestry, która pokazała się z bardzo dobrej 
strony, choć instrumenty na których grają mają wiele do życzenia i wymagały ciągłej 
naprawy. Wjeżdżając do Kosakowa miłym zaskoczeniem dla mnie była duża tablica przed 
Urzędem mówiąca o odległościach zaprzyjaźnionych gmin, na której na pierwszym miejscu 
był Żerków z odległością 365 km. 

 
 
Punkt  10 – Zamknięcie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za 
udział i zakończył o godz.1450 VI sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:                                                     PRZEWODNICZYŁ: 
Teresa Szablewska      Przewodniczący Rady Miejskiej            

Żerkowa  
 

/ - /  Grzegorz Andraszak 
 
 
 


